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BRM.0012.6.4.2013 
Protokół nr 4/2013 

z posiedzenia Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 22 kwietnia 2013 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 9:00 
Godzina zakończenia obrad: 10:05 
 
Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich. 
 
W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego: 
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Krzysztof Gnach  Przewodniczący Komisji 
Jacek Górski   Zastępca Przewodniczącego 
Dariusz Gancarz  Członek 
Danuta Tkaczonek  Członek 
Jolanta Mitręga  Członek 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił PORZĄDEK 
OBRAD: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Ocena działalności Burmistrza Ząbkowic Śląskich w zakresie zagadnień 
realizowanych przez Komisję. 
3. Informacja o stanie dróg i chodników gminnych po sezonie zimowym. 
4. Sprawy różne  
5. Zakończenie obrad  

 
 
 
 
 
 
 
 



2 

 

Ad. pkt. 1 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, zapytał członków komisji czy chcieliby coś wnieść jeszcze do porządku 
dzisiejszych obrad. Nikt nic nie wniósł. Porządek obrad pozostaje bez zmian.  
 
 
Ad. pkt. 2 Ocena działalności Burmistrza Ząbkowic Śląskich w zakresie zagadnień 
realizowanych przez Komisję.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, poprosił Kierownika Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej 
Wojciecha Jankowskiego o przedstawienie realizacji wniosków zgłaszanych przez 
Komisję. 
 
Wykaz wniosków stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Każdy z wyżej wymienionych wniosków został szczegółowo omówiony przez 
Kierownika Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciecha 
Jankowskiego. Dodał, że starają się je realizować na bieżąco w ramach posiadanych 
środków budżetowych. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach po zakończeniu omawiania wniosków przez Kierownika Wydziału IGP 
Wojciecha Jankowskiego poprosił Panią Inspektor Annę Marcinków o informację dot. 
utworzenia w Komendzie Powiatowej Policji tzw. „Niebieskiego Pokoju”. 
 
Inspektor Anna Marcinków wypowiedziała się na temat wniosku na przeznaczenie 
funduszy do utworzenia tzw. „Niebieskiego Pokoju”. W ramach tego „Niebieskiego 
Pokoju” mają być utworzone dwa pokoje. Jeden pokój ma być wyposażony w mebelki 
oraz krzesełka dla dzieci a w drugim ma być monitoring rejestrujący przesłuchania i 
rozmowy z dziećmi krzywdzonymi pod różnym kątem. Dodała, że w grudniu zostało 
wysłane pismo do komendy Powiatowej Policji o braku funduszy na to przedsięwzięcie. 
Ponieważ nie jest to ujęte w Gminnym Programie Profilaktyki Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2012r. oraz zostali poinformowani, że na rok 2013 będzie 
rozważana możliwość zabezpieczenia środków w celu wspierania rodziny oraz dziecka 
w stanie kryzysu. Poinformowała, że o podjętych działaniach będzie można się 
dowiedzieć w I kwartale 2013r. Powiedziała, że Komenda Powiatowa Policji została 
poinformowana w lutym po zatwierdzeniu Gminnego Programu Alkoholowego oraz 
zatwierdzeniu preliminarza kosztów i wydatków przez Burmistrza Ząbkowic Śląskich, 
że została zabezpieczona kwota 5, 5 tysiąca zł na jedno pomieszczenie- na zakup 
potrzebnych mebli, zabawek, malowanek itp.  
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10 kwietnia Komenda Policji przysłała pismo, że powyższe zadanie nie będzie 
realizowane, gdyż nie udało się pozyskać pożądanej kwoty na ten cel oraz zwracają się z 
prośbą o przesuniecie środków na zakup i wymianę monitoringu w pomieszczeniach 
osób zatrzymanych.  
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach informuje o otwarciu dyskusji na wcześniejsze tematy oraz o możliwości 
zdawania pytań. 
 
Radny Dariusz Gancarz zadał pytanie odnośnie małej tabliczki na ulicy Ogrodowej, czy 
koszt jej będzie wynosił 400 zł? 
 
Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Wojciecha 
Jankowskiego, odpowiedział, że to jest na słupek, napisanie jest w granicach 250- 300 zł. 
 
Radny Dariusz Gancarz po otrzymaniu odpowiedzi, jest oburzony długością 
oczekiwania na nowa tabliczkę oraz jej ceną. 
 
Radna Danuta Tkaczonek uzupełnia wcześniejsze wypowiedzi na temat wniosków, 
które Komisja Przestrzegania Prawa sformułowała i są realizowane na bieżąco, chodzi o 
kontrolę dot. stanu bezpieczeństwa obiektów użytku publicznego przeprowadzoną w 
2011r. gdzie zostało sformułowane sporo wniosków, podczas wcześniejszej sesji było 
mówione na temat skutecznej ich realizacji przez Burmistrza z zakresu poprawy stanu 
bezpieczeństwa w jednostkach oświatowych w gminie Ząbkowice Śląskie. Zwróciła 
również uwagę na to, aby teraźniejsze usterki były skutecznie usuwane, m.in. miała na 
myśli schody wejściowe do szkoły nr 3 oraz sytuację przy wejściu do świetlicy tej 
szkoły, które są w nie najlepszym stanie. Ma także zastrzeżenia do omawianej sprawy 
na Komisji z dnia 18 marca, czyli systemu informacyjnego gminy Ząbkowice Śląskie 
tzw. smsowy system powiadamiania np. o dużych imprezach typu Sylwester, który jest 
płatny i na którym widnieje imienny podpis Burmistrza, co jest niezasadne i 
niewłaściwe, ponieważ można to uznać za promowanie swojego nazwiska.  
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski powiedział, że kosztorysy na naprawę 
schodów w szkole nr 3 zostały wystawione przez Panią Dyrektor, środki są 
przeznaczone przez Burmistrza na to przedsięwzięcie. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał również wypowiada się na temat schodów przy 
wejściu głównym w szkole nr 3, mówiąc, że brakuje wniosku na naprawę drugich 
schodów, co bierze pod uwagę. Muszą być dobre warunki pogodowe, które umożliwią 
naprawę tychże schodów, bo wcześniejsze naprawy awaryjne nie dały dobrego skutku. 
Oznajmia też, że bieżące rzeczy związane z udoskonaleniem obiektów placówek 
oświaty będzie spoczywało na dyrektorach tych placówek.  
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Nawiązała również do wypowiedzi Radnej Danuty Tkaczonek na temat smsowego 
systemu powiadamiania, że podpis Burmistrza był i będzie znajdował się na 
ogłoszeniach smsowych jak do tej pory. Jest to przekazywanie faktów, z którymi mają 
na dzisiaj do czynienia. 
 
Radna Danuta Tkaczonek w związku z tym zadała pytanie: czy Pan Burmistrz wnosi 
wkład, jako sponsor lub darczyńca tych imprez? 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał odpowiedziała na pytanie, mówiąc, że Burmistrz 
przekazuje informacje związane z imprezami, lecz nie jest to forma promocji. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zakończył dyskusję na temat smsowego systemu powiadamiania. 
 
Radna Jolanta Mitręga zgłosiła wniosek o bieżącą naprawę ubytku przy studzience na 
ulicy Konopnickiej. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski, odpowiedział, że mają taką wiedzę  
i Delfin też. 
 
Po wyczerpującej dyskusji przeszli do trzeciego punktu posiedzenia. 
 
 
Ad. pkt. 3 Informacja o stanie dróg i chodników gminnych po sezonie zimowym. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski oznajmił, że są rozstrzygnięte dwa 
przetargi, jeden na usunięcie przełomów pozimowych na drogach w kostce i asfalcie 
oraz na oznakowanie poziome, na usuniecie dziur. W budżecie jest zarezerwowane  
170 tysięcy pod koniec zimy zostało zrobione rozeznanie stan dróg jest trochę lepszy niż 
w tamtym roku, ale rozpoczęły się już prace łatania dziur na ul. Daszyńskiego, 
Niepodległości a następnie 1-go Maja, Armii Krajowej oraz Rynek. Firma, która wygrała 
przetarg do 25 kwietnia ma odmalować znaki poziome tj. pasy itp. Łatanie dziur ma 
potrwać do końca września. Dodał, że pomimo łatania dziur pojawiają się nowe. Na ul. 
Kolejowej spółdzielnia usunęła zagrażającą dziurę a na ul. Ziębickiej w maju 
wykonawca przystąpi do naprawy po całkowitym odmrożeniu gruntu. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach otworzył dyskusje do powyższego tematu. 
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Radna Jolanta Mitręga zwróciła się do Kierownika Wydziału IGP Wojciecha 
Jankowskiego z prośba o zabezpieczenie pieniędzy na naprawę dróg 
wewnątrzosiedlowych i dojazdowych, które są w złym stanie. Uważa, że na następny 
rok powinny być zabezpieczone pieniądze na chodnik przy ul. 1-go maja po lewej 
stronie od sklepu Aldi aż do parku oraz częściowo koło Poczty. Zwróciła się również z 
prośbą, aby ZGK uporządkowało tereny zielone po zimie, ponieważ zalega dużo śmieci, 
liści, butelek koło trzech punktowców na Oś. Xx- lecia. 
 
Radna Danuta Tkaczonek nawiązała do chodnika na ul. Piastowskiej posesja 27, 
poprosiła o jego naprawę. Zapytała o nowe zadanie na budowy czy remonty chodników 
z projektu uchwały, dot. zmian w budżecie na 2013 r. czy wiadomo, o jakie chodniki 
chodzi? 
 
Radny Dariusz Gancarz zapytał o remont ul. Kościuszki czy będzie znajdował się 
parking pod Pierzeją i czy ten wąski chodnik przy sklepach będzie poszerzony? 
 
Radny Jacek Górowski zadał pytanie o łącznik ul. Waryńskiego z droga krajową K8 czy 
będzie remontowany? 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach również dołącza się do tego pytania. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział na pytania radnych, 
mówiąc, że łącznik będzie zrobiony, natomiast na ul. Kościuszki, co do remontu parking 
pod Pierzeją zostanie, a chodnik będzie podobnych rozmiarów, co do tej pory, 
krawężnik będzie trochę obniżony.  
 
Radny Dariusz Gancarz nie zgodził się, uważa, że chodnik powinien być poszerzony, 
ponieważ ludzie mają problemy z przejściem i często muszą wchodzić na ulicę. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach również zadał pytanie, co do poprawy tego remontu na ul. Kościuszki czy 
można jeszcze coś zmienić? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że zgłosi wniosek do 
Biura Projektu, bo wszystko jest uzależnione od konserwatora zabytków. 
 
Między Radnymi wywiązała się krótka dyskusja na temat chodnika na ul. Kościuszki. 
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Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział na pytania dotyczące 
chodników, że zostało zarezerwowane 100 tysięcy zł i niektóre będą przebudowywane 
w mieście. Chodnik na ul. Piastowskiej, jeżeli zagraża bezpieczeństwu zostanie zrobiony 
od ręki natomiast tereny zielone na xx- lecia są porządkowane przez ZGK oraz młodzież 
z Hufca zatrudnioną przez Zarząd Dróg Powiatowych. 
 
 
Ad. pkt. 4 Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach zapytał o przebudowę ulic Żeromskiego, Kusocińskiego oraz kawałka ul. 
Ziębickiej. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że trwają rozmowy 
Burmistrza i Urzędem Marszałkowskim, natomiast szczegóły nie są znane.   
 
Radna Danuta Tkaczonek przedstawiła wniosek mieszkańców oraz dyrektora szkoły 
nr1 na temat zdemontowanych ławek w parku. Jeżeli nie będą one z powrotem 
zamontowane, jest prośba od mieszkańców na zamontowanie koło placu zabaw. 
Zapytała również czy jest znany zakres pracy remontu budynku po starym sądzie na  
ul. Niepodległości, ponieważ otrzymała wiadomości o pęknięciu rur po sezonie 
zimowym. Nawiązała także do hałdy przy Orliku, i zapytała: co to są za prace i jak 
długo potrwają czy da się szybko doprowadzić to do estetycznego wyglądu. Zadała też 
pytanie na temat ogródków piwnych czy przetarg jest ogłoszony na dwa czy na jeden  
z nich? 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział na pytania Radnej 
Danuty Tkaczonek, mówiąc, że ławki nie powrócą na te same miejsca, natomiast na 
placu zabaw ma się zjawić wykonawca, który dosieje trawę i wtedy będzie można 
spytać o zgodę na dostawienie tam ławek. Przetarg na dokumentację byłego sądu został 
ogłoszony a wykonawca wybrany, projektowany jest tam OPS i sale sądowe, natomiast 
u powiernika jest dokument na temat stanu technicznego, a wydział IGP nie posiada na 
temat wiadomości. Obok Orlika miała powstać „ośla łączka”, zostało to zgłoszone i 
miało głównie służyć ZGK i wodociągom, które miały uporządkować teren i zasiać 
trawę a następnie miał powstać tam plac zabaw oraz miejsce do odpoczynku. Całą 
sprawą zajmuje się OSiR i Pan Saryczew. Humus gromadzony przy budowie 
obwodnicy na ul. Kamienieckiej zostanie wykorzystany przy pracach porządkowych 
pod trawę. Prace mają się zakończyć w tym roku, humus musi być usunięty maj- 
czerwiec. Na temat ogródków piwnych nie ma konkretnych informacji, ale z tego, co 
wiadomo ma pozostać tylko jeden, reszta placu ma być udostępniana pod imprezy 
masowe. 
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Radny Dariusz Gancarz zadał pytanie odnośnie obwodnicy a konkretnie przejazdu 
przez wiadukt koło Budzówki. 
 
Kierownik Wydziału IGP Wojciech Jankowski odpowiedział, że nie bierze udziału w 
bezpośrednich rozmowach organizowanych we Wrocławiu, ale każde stanowisko 
wpływające na piśmie z tamtej strony jest przekazywane do radnych i sołtysów. Innych 
informacji nie posiada. 
 
Radny Dariusz Gancarz informuje o piśmie – odpowiedzi z Wrocławia, które mówi, że 
wszystko jest zgodne z literą prawa. 
 
Ad. pkt. 5 Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Krzysztof 
Gnach, w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął posiedzenie 
komisji. 
 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
 
Protokołowała 
Karolina Kita 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
 
    (-) Krzysztof Gnach 
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


